

[Texte]

I am not sure in which order you wish to speak and therefore I would ask you to introduce yourselves as you speak.

Ms Anne Mitchell (Executive Director, International Defence and Aid Fund for Southern Africa (Canada)): Thank you, Mr. Chairman. I would like to thank you for the opportunity of coming to meet with this committee tonight on behalf of the Canadian Committee of the International Defence and Aid Fund for Southern Africa.

As you have already been told, my name is Anne Mitchell. I am the Executive Director of the Canadian Committee of the organization. I have been involved with the Canadian Committee of IDAFSA since 1980. In fact, I was one of the five incorporators of the organization in Canada.

Before that time I spent two years working in southern Africa with WUSC, the World University Service of Canada. During my graduate studies at Carleton University I focused on development issues in southern Africa. Last year I visited southern Africa, including a visit to South Africa itself, where I met with representatives of human rights organizations and lawyers and I attended some trials.

I have with me David Beer. As you have already heard, he is the Vice-President of the Canadian Committee of the International Defence and Aid Fund for Southern Africa. David is not only the vice-president of our organization but also the deputy manager of Canadian operations of CUSO. He worked for CUSO for 12 years in southern Africa from 1964 to 1982. He also visited the region last year and spent some time also meeting with representatives of the African National Congress.

Our presentation this evening is going to be in three parts. I am going to begin with a few words about Defence and Aid and its work. David is going to continue with some suggested actions from our organization for the Canadian government, and then I am going to conclude.

The International Defence and Aid Fund for Southern Africa, as you have already heard, is a humanitarian organization which has worked consistently for peaceful, constructive solutions to the problems created by racial oppression in southern Africa.

The Canadian Committee of the organization was federally incorporated as a non-profit corporation in June 1980 under the chairmanship of the late Andrew Brewin. By the end of that year we had 100 members in Canada and had raised about \$1,000 for IDAFSA's humanitarian work.

Over the years the organization has grown in Canada. There is now a donor's network of over 2,500 people in about 300 different communities across this country, and in 1985 we were able to channel over \$46,000 for IDAFSA's humanitarian work.

The committee has organized seminars, workshops, theatre productions, tours, both regionally and nationally. We have

[Traduction]

Ne sachant pas qui de vous deux va prendre la parole en premier, je vais vous demander de vous présenter juste avant de le faire.

Mme Anne Mitchell (secrétaire générale, Fonds international de défense et d'aide pour l'Afrique australe (Canada)): Merci, monsieur le président. Je tiens à vous remercier de nous avoir invités à comparaître devant vous ce soir au nom du Comité canadien du Fonds international de défense et d'aide pour l'Afrique australe.

Je m'appelle Anne Mitchell et je suis directrice du Comité canadien du FIDAAA et travaille pour ce comité depuis 1980, et j'en suis l'un des cinq membres fondateurs.

Auparavant, j'ai travaillé pendant deux ans en Afrique australe pour l'Entraide universitaire mondiale du Canada. Au cours de mes études à l'université Carleton, je me suis particulièrement intéressée aux problèmes de développement en Afrique australe. L'année dernière, je me suis rendue dans cette région y compris en Afrique du Sud, où j'ai rencontré des représentants des organismes de défense des droits de la personne et des avocats, et j'ai même eu l'occasion d'assister à plusieurs procès.

Je suis accompagnée de David Beer. Comme on vous l'a déjà dit, il est vice-président du Comité canadien du Fonds international de défense et d'aide pour l'Afrique australe. Il est également directeur adjoint des activités canadiennes du CUSO. De 1964 à 1982, il a travaillé pour cet organisme en Afrique australe. Il s'est également rendu dans cette région l'année dernière et y a rencontré des représentants du Congrès national africain.

Notre exposé de ce soir comportera trois volets. Je vais commencer par vous dire quelques mots sur nos activités de défense et d'aide. Ensuite, David énumérera toute une série de recommandations à l'intention du gouvernement canadien, après quoi, je passerai à la conclusion.

Comme on vous l'a déjà dit, le Fonds international de défense et d'aide pour l'Afrique australe est un organisme humanitaire qui s'est toujours efforcé de trouver des solutions pacifistes et constructives aux problèmes engendrés par l'apartheid en Afrique australe.

Le Comité canadien du Fonds a été constitué, en juin 1980, en société à but non lucratif et régie par une charte fédérale. Son président était alors le regretté Andrew Brewin. À la fin de la même année, le Comité comptait déjà 100 membres au Canada et avait réuni environ 1,000\$ pour les activités humanitaires du Fonds.

Depuis, nos activités se sont développées au Canada. Notre réseau actuel de donateurs regroupe plus de 2,500 personnes réparties dans plus de 300 agglomérations du Canada. En 1985, nous avons réussi à recueillir 46,000\$ pour les activités humanitaires du Fonds international.

Le Comité a organisé plusieurs colloques, ateliers, productions théâtrales et voyages aux niveaux régional et national.